

■ "Moody's" Allows AI to Help Write Analytical Reports

"Moody's" has introduced a new technology powered by generative artificial intelligence to help employees save hours of analyzing vast amounts of data and writing reports.

The rating agency will provide employees with large language models from Google Cloud that will quickly scrutinize both public documents and the company's information database to help them write the analysis, with the aim of enabling a wide range of employees to work on projects that previously required expertise in areas such as programming, finance, and accounting.

According to Moody's, "What would have taken a long day now takes literally 5 minutes. There are hundreds of use cases. Our approach was to just put it in the hands of our employees so they could start deciding where they could make changes to the way they worked."

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



■ وكالة "موديز" تسمح للذكاء الاصطناعي بالمساعدة في كتابة التقارير التحليلية

طرحت وكالة "موديز" للتصنيف الائتماني تقنية جديدة مدعومة بالذكاء الاصطناعي التوليدي، بهدف مساعدة الموظفين على توفير ساعات من عملية تحليل كميات هائلة من البيانات وكتابة التقارير.

وستزوّد وكالة التصنيف الموظفين بنماذج لغوية كبيرة من "Google Cloud" والتي ستقوم بسرعة بالتدقيق في كل من المستندات العامة وقاعدة بيانات المعلومات الخاصة بالشركة لمساعدتهم على كتابة التحليل، وذلك بهدف تمكين مجموعة واسعة من الموظفين من العمل في

مشاريع كانت تتطلب في السابق خبرة في مجالات مثل البرمجة والمحاسبة. ووفق "موديز" فإن "ما كان من الممكن أن يستغرق يوماً طويلاً يستغرق الآن 5 دقائق حرفياً. هناك المئات من حالات الاستخدام. لقد كان نهجنا هو مجرد وضع الأمر في أيدي موظفينا حتى يتمكنوا من البدء في تحديد المكان الذي يمكنهم فيه إجراء تغييرات على طريقة عملهم".

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)

■ UAE Bank Deposits Continued To Rise to AED 2.4 Trillion by the End of August

Total assets of the banking sector in the UAE increased by 0.5 percent from AED 3.88 trillion at the end of July 2023 to AED 3.9 trillion at the end of August 2023.

Total bank credit increased by 0.7 percent from AED 1.93 trillion at the end of July to AED 1.95 trillion at the end of August 2023. Total credit rose due to a 0.8 percent rise in domestic credit. The rise in domestic credit was attributed to increases of 0.6 percent, 1.4 percent, and 0.8 percent in credit to the government sector, the public sector (government-related entities), and the private sector respectively, which overshadowed the 6.2 percent decline recorded in credit to non-bank financial institutions.

Total bank deposits grew by 0.4 percent, rising from AED 2.39 trillion at the end of July 2023 to AED 2.40 trillion at the end of August 2023. The growth in total bank deposits was attributed to an increase in resident deposits by 0.1 percent and an increase in non-resident deposits by 4.1 percent.

Source (Alkhaleej Emirati Newspaper, Edited)

■ ودائع بنوك الإمارات تواصل الارتفاع إلى 2.4 تريليون درهم بنهاية أغسطس

ارتفع إجمالي أصول القطاع المصرفي في الإمارات، بنسبة 0.5 في المئة من 3.88 تريليون درهم في نهاية شهر يوليو 2023 إلى 3.9 تريليون درهم في نهاية شهر أغسطس 2023.

وارتفع إجمالي الائتمان المصرفي بنسبة 0.7 في المئة من 1.93 تريليون درهم في نهاية شهر يوليو إلى 1.95 تريليون درهم في نهاية شهر أغسطس 2023. وارتفع إجمالي الائتمان نظراً لارتفاع بنسبة 0.8 في المئة في الائتمان المحلي. وبعزى ارتفاع الائتمان المحلي إلى زيادات بنسبة 0.6 في المئة، 1.4 في المئة و0.8 في المئة في الائتمان الممنوح للقطاع الحكومي، القطاع العام (الكيانات المرتبطة بالحكومة) والقطاع الخاص على التوالي، طغت على الانخفاض بنسبة 6.2 في المئة الذي سجله في الائتمان الممنوح للمؤسسات المالية غير البنكية.

وسجل إجمالي الودائع المصرفية نمواً بنسبة 0.4 في المئة، مرتفعاً من 2.39 تريليون درهم في نهاية شهر يوليو 2023 إلى 2.40 تريليون درهم في نهاية شهر أغسطس 2023. وبعزى النمو في إجمالي الودائع المصرفية إلى ارتفاع في ودائع المقيمين بنسبة 0.1 في المئة وارتفاع في ودائع غير المقيمين بنسبة 4.1 في المئة.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)



■ Unified GCC Tourist Visa to Take Effect within Two Years

During their seventh meeting held in the Sultanate of Oman, the tourism ministers of the Gulf Cooperation Council countries approved the unified Gulf tourist visa. The procedures for implementing this visa will be discussed during the next month by the interior ministers of the GCC countries to approve it and then submit it to the leaders' meeting at the summit. In the next Gulf period, after the visa is approved, controls and legislation for its implementation will be established. It is expected to enter into force during the years 2024 and 2025, depending on the readiness of the internal systems of the "cooperation" countries.

The new visa will allow the holder to visit six countries on a unified tourist visa, aiming to attract tourists and keep them in the GCC for a longer period, which will enhance the Gulf economic integration.

Source (Alkhaleej Emirati Newspaper, Edited)

■ التأشيرة السياحية الخليجية الموحدة تدخل حيز التنفيذ خلال عامين

اعتمد وزراء السياحة بدول مجلس التعاون لدول الخليج العربية، خلال اجتماعهم السابع الذي عقد في سلطنة عُمان، التأشيرة السياحية الخليجية الموحدة، وسوف يتم مناقشة إجراءات تطبيق هذه التأشيرة خلال الشهر المقبل من قبل وزراء الداخلية في دول المجلس لاعتمادها ومن ثم رفعها إلى اجتماع القادة في القمة الخليجية المقبلة، ليتم بعد اعتماد التأشيرة، وضع الضوابط والتشريعات الخاصة بتطبيقها؛ حيث من المتوقع أن تدخل حيز التنفيذ خلال عامي 2024 و2025 بحسب جهوزية الأنظمة الداخلية لدول "التعاون".

وسوف تتيح التأشيرة الجديدة لحاملها زيارة 6 دول في تأشيرة سياحية موحدة؛ وذلك بهدف السعي إلى استقطاب السياح وإبقائهم في دول مجلس التعاون الخليجي لمدة أطول وهو ما من شأنه أن يعزز التكامل الاقتصادي الخليجي.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)

■ Strong Advertising Sales Revive Tech Giants' Business

U.S. tech giants are set for their strongest quarterly revenue growth in at least a year as their old businesses stabilize, but investors looking for signs of an AI boost may be disappointed. Microsoft, Google's parent company Alphabet, and Facebook's parent company Meta are expected to rely on a recovery in their corporate programs and digital advertising business, as professional and consumer spending has remained resilient despite an unstable global economy.

Shares of major companies have risen between 36 percent for Microsoft and 157 percent for Meta this year, boosting their combined value to more than \$6 trillion and lifting the benchmark S&P 500 index.

Source (Al-Arab Newspaper of London, Edited)

■ المبيعات الإعلانية القوية تعشش أعمال عمالقة التكنولوجيا

تتجه شركات التكنولوجيا الأميركية العملاقة إلى تسجيل أقوى نمو فصلي في إيراداتها خلال عام على الأقل مع استقرار أعمالها القديمة، لكن المستثمرين الذين يبحثون عن علامات على دفعة من الذكاء الاصطناعي قد يشعرون بخيبة أمل.

ومن المتوقع أن تعتمد مايكروسوفت وألفابت الشركة الأم لغوغل وميتا الشركة الأم لفيسبوك على الانتعاش في برامجها المؤسسية وأعمال الإعلانات الرقمية، حيث ظل الإنفاق المهني والمستهلك مرناً على الرغم من الاقتصاد العالمي غير المستقر.

وارتفعت أسهم الشركات الكبرى بين 36 في المئة لـمايكروسوفت و157 في المئة لميتا هذا العام، ما عزز قيمتها المجمع إلى أكثر من 6 تريليونات دولار ورفع مؤشر ستاندرد أند بورز 500 القياسي.

المصدر (صحيفة العرب اللندنية، بتصرف)



Cooperation Agreements at the "Saudi-Vietnamese Business Forum"

The Federation of Saudi Chambers, in Riyadh, organized the activities of the "Saudi-Vietnamese Business Forum" with the participation of the Prime Minister of Vietnam, Pham Minh Chinh. Also with the participation of more than 150 ministers, officials, and representatives of Saudi and Vietnamese companies, during which the investment opportunities available in both countries were reviewed, with a focus on the targeted sectors.

The Prime Minister of Vietnam noted that his country is witnessing major economic development and reform, and is also linked to strategic partnerships with the G20 countries, in addition to 16 international agreements to promote trade and investment. He noted the importance of relations with the Kingdom and his country's aspiration to attract more Saudi investments in light of the investment environment and facilities provided offered by Vietnam to foreign investors.

For his part, the President of the Federation of Saudi Chambers, Hassan Al-Huwaizi, said that Saudi-Vietnamese relations have witnessed a great development, reflected in the increase in the volume of trade exchange until it reached \$ 3.2 billion in 2022, while the Kingdom is Vietnam's second-largest trading partner in the Middle East. He considered that the competitive advantages enjoyed by the Saudi and Vietnamese economies and the initiatives and projects of "Vision 2030" create promising areas of partnership between the two countries.

The forum witnessed the signing of a number of cooperation agreements, most notably an agreement between the Federation of Saudi Chambers and the Vietnamese Chamber of Commerce and Industry with the aim of strengthening economic and trade relations between the Kingdom and the Republic of Vietnam, as well as a number of agreements between Saudi and Vietnamese companies.

Source (Federation of Saudi Chambers Website, Edited)

اتفاقيات تعاون في "منتدى الأعمال السعودي - الفيتنامي"

نظم اتحاد الغرف السعودية، في الرياض، فعاليات «منتدى الأعمال السعودي - الفيتنامي» بمشاركة رئيس وزراء فيتنام، فام مينه تشينه، بمشاركة أكثر من 150 وزيراً ومسؤولاً وممثلي الشركات السعودية والفيتنامية، تم خلاله استعراض الفرص الاستثمارية المتاحة في كلا البلدين، مع التركيز على القطاعات المستهدفة.

ونوه رئيس وزراء فيتنام إلى أنّ بلاده تشهد تطوراً وإصلاحاً اقتصادياً كبيراً، كما ترتبط بشراكات استراتيجية مع دول مجموعة العشرين، فضلاً عن 16 اتفاقية دولية لتعزيز التجارة والاستثمار، منوهاً بأهمية العلاقات مع المملكة وتطلع بلاده إلى جذب المزيد من الاستثمارات السعودية في ظل البيئة الاستثمارية والتسهيلات التي تقدمها فيتنام للمستثمرين الأجانب.

من جانبه، رأى رئيس اتحاد الغرف السعودية، حسن الحويزي، أن العلاقات السعودية - الفيتنامية شهدت تطوراً كبيراً، انعكس في زيادة حجم التبادل التجاري حتى وصل إلى 3.2 مليار دولار عام 2022، في حين تعدّ المملكة ثاني أكبر شريك تجاري لفيتنام في الشرق الأوسط. معتبراً أنّ المميزات التنافسية التي يتمتع بها الاقتصادان السعودي والفيتنامي ومبادرات ومشاريع "رؤية 2030" تخلق مجالات واعدة للشراكة بين البلدين.

وشهد المنتدى توقيع عدد من اتفاقات التعاون، أبرزها اتفاقية بين اتحاد الغرف السعودية وغرفة تجارة وصناعة فيتنام؛ بهدف تعزيز العلاقات الاقتصادية والتجارية بين المملكة وجمهورية فيتنام، فضلاً عن عدد من الاتفاقات بين الشركات السعودية والفيتنامية.

المصدر (موقع اتحاد الغرف السعودية، بتصريف)

